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Onze rol en activiteiten in 2022 – een overzicht van een aantal zaken 

Het werkterrein van woningcorporaties kent grote maatschappelijke uitdagingen. Deze 
uitdagingen nemen eerder toe dan af. Naar ons oordeel kan, wil en moet Intermaris een 
rol van betekenis spelen in het aangaan van deze uitdagingen. Wij omarmen daarom de 
missie, visie en strategie van Intermaris. Waarin actuele thema’s worden bezien vanuit 
een breed maatschappelijk perspectief. Als raad van commissarissen toetsen wij of 
Intermaris zich daar voldoende voor inzet. In dit beknopte verslag benoemen we een 
aantal aspecten die een goed beeld geven hoe wij onze rol hebben ingevuld in 2022.  

De omgeving sterk in beweging 
2022 zal ongetwijfeld de geschiedenis in gaan als het jaar van de inval van Rusland in Oekraïne. 
Een gebeurtenis die op tal van aspecten en wereldwijd grote invloed heeft. Intermaris merkt dat 
onder meer aan een nog grotere vraag naar sociale huurwoningen door de extra stroom 
vluchtelingen uit Oekraïne. Bovendien stijgen de bouwkosten en is er een tekort aan 
bouwmaterialen waardoor vertragingen in de productie ontstaan. De energiecrisis leidt tot meer 
focus op (energie)armoede onder de bewoners. Daarom waren dit afgelopen jaar voor ons 
standaard onderwerpen van gesprek met het bestuur van Intermaris. Andere belangrijke thema’s 
waren (en blijven) verduurzaming, versnellen van de bouw en goed werkgeverschap. Dat in het 
voorjaar van 2022 een aantal woningcorporaties zijn gehackt, bewijst dat het ook belangrijk is om 
aandacht te houden voor informatieveiligheid, integriteit en het bewust zijn van risico’s. Intermaris 
besteedt naar ons oordeel voldoende aandacht aan, maar we letten hier wel op. 

Spoedprocedure: het versnellen van besluitvorming 
Door de inflatie en oplopende bouwkosten stonden investeringsbeslissingen in het voorjaar vrij 
plotseling onder grote druk. Projectontwikkelaars en aannemers kampten met materiaaltekorten en 
werden geconfronteerd met forse prijsstijgingen. Om het risico op vertraging in besluitvorming aan 
onze kant te beperken, hebben wij intern met het bestuur een spoedprocedure bij belangrijke – 
goedkeuringsplichtige – investeringsbeslissingen afgesproken. Op die wijze was het bestuur van 
Intermaris in staat adequaat naar de markt te reageren, indien nodig. Bij een aantal besluiten is 
van dit proces gebruik gemaakt. 

NH Bouwstroom – nieuwe vragen rondom toezicht 
In 2022 is een belangrijke impuls gegeven aan de initiatieven van de NH Bouwstroom. De NH 
Bouwstroom kan naar ons idee substantieel gaan bijdragen aan de versnelling van de woningbouw 
in Noord-Holland door collectieve inkoop van conceptuele (fabrieksmatige) nieuwbouw. De 
ontwikkeling- en productie hiervan bevindt zich op dit moment in een sterke groeifase. Door de 
collectieve inkoop met collega-woningcorporaties ontstaan interessante nieuwe governance vragen 
rondom het toezicht. Wij zullen hier met elkaar in 2023 verder vorm aan geven. Tegelijk zullen 
gemeenten ook een stap voorwaarts moeten zetten om de versnelling daadwerkelijk te realiseren: 
beschikbaarheid van locaties en passende omgevingsvergunningen vragen ook om versnelling. In 
2023 verwachten we de eerste resultaten. 

 
Energie-armoede  
Wij maken ons zorgen dat de energiecrisis bewoners van sociale huurwoningen hard treft. Daarom 
vinden we het belangrijk dat Intermaris haar maatschappelijke rol neemt om deze bewoners waar 
mogelijk te helpen. Ook de huurdersverenigingen hebben we gevraagd wat er vanuit hun 
perspectief leeft. De strategie van Intermaris ten aanzien van toekomstbestendig bouwen, 
investeren in duurzaamheid bij renovatie en de aanleg van warmtenetten is in een aantal situaties 

https://www.computable.nl/artikel/nieuws/security/7338989/250449/acht-woningcorporaties-weigeren-losgeld-te-betalen.html
https://nhbouwstroom.nl/


door de tijd ingehaald door de plotselinge enorme stijging van energieprijzen. We ondersteunen de 
initiatieven van Intermaris om waar mogelijk extra maatregelen te treffen dan ook van harte. 

Kadernota en begroting 2023 – over risico’s en scenario’s 
In onze voor- en najaarsconferentie hebben we met het bestuur van gedachten gewisseld aan de 
hand van de kadernota en aansluitend over de begroting. Met bestuur en deskundigen uit de 
organisatie hebben we gesproken over bewegingen in de omgeving, mogelijke risico’s en de 
analyses daarop. De betekenis daarvan voor de bouwopgave en investeringen; mogelijke 
scenario’s en opties en de ruimte voor bijsturing indien nodig. Ook zijn de Nationale 
Prestatieafspraken in dat licht in ons debat meegenomen. Deze gesprekken geven ons vertrouwen 
in de wijze waarop Intermaris haar visie en strategie vertaalt en streeft naar maximale inzet van 
vermogen. 

Uitgelicht: Strategie Goed Ouder Worden 
In onze voorjaarsconferentie hebben we het met bestuur en strategen uit de organisatie gehad 
over ‘Goed ouder worden’. Wij hebben een gedegen beeld gekregen van de analyses en opgave die 
het vraagstuk van de dubbele vergrijzing in Hoorn en Purmerend vraagt. Wij hebben ook een goed 
beeld op de samenwerkingsrelaties op dit belangrijke werkterrein. Bij onze oriëntatie op dit 
beleidsveld hebben we ook naar mogelijk woonconcepten gekeken en woon-zorgcombinaties 
bezocht. En kennisgenomen van de doorstroommakelaar die wordt ingezet om oudere huurders 
aan een passende woning te helpen en zo eengezinswoningen vrij te spelen voor jonge grote of 
groeiende gezinnen. 

Flex-woningen 
Belangrijke versneller in het bijdragen aan een oplossing voor huisvesting van woningzoekenden en 
met name ook statushouders, is het snel realiseren van substantiële aantallen flex-woningen. We 
weten dat Intermaris daar graag een bijdrage aan wil leveren en extra middelen voor vrij wil 
maken als dat gevraagd wordt. Dit vraagt primair nu vooral om (sociale) grondposities waar dit 
gerealiseerd kan worden. Het bestuur informeert ons regelmatig over de (te) beperkte voortgang 
die naar ons oordeel hierop wordt gerealiseerd. Slagkracht van de overheid is niet iets dat wij 
kunnen afdwingen. Wij willen er wel voor zorgen dat dat Intermaris klaar staat als kansen zich 
voordoen. 

 
Samenwerking met gemeenten en andere belanghebbenden 
De goede samenwerking tussen gemeenten en woningcorporaties is op een breed maatschappelijk 
terrein van groot belang voor de samenleving, de leefbaarheid en de volkshuisvesting. We zien 
tegelijk dat de samenwerking op diverse niveaus in de praktijk soms spannend is. En met 
prestatieafspraken en samenwerkingsovereenkomsten alleen kom je er niet. Goede samenwerking 
gaat vooral ook om de goede verbinding. Op verschillende vlakken zien we dat Intermaris zich 
steeds bewuster wordt van wat goede samenwerking van alle partijen vraagt.  

Tijdens ons Havenberaad hebben we met de voormalig directeur Ruimtelijk Domein van de 
gemeente Purmerend (de heer Cohen) en ons bestuur gespard over de effectiviteit in samenwerken 
tussen corporaties en gemeenten. Het voeren van gesprekken met de benen op tafel helpt naar 
ons idee om zienswijze vanuit verschillende systemen beter te kunnen gaan begrijpen. 

We zijn in het verlengde daarvan benieuwd naar het visitatie-onderzoek – volgens de nieuwe 
methodiek – dat in 2023 door Ecorys gaat worden uitgevoerd. In dit onderzoek zal een beeld 
worden opgetekend over het vermogen van samenwerken tussen de corporatie en belangrijke 
samenwerkingspartners uit de dagelijkse praktijk. 

 



Zelfontwikkeling 
Tot slot nog iets over onszelf. De effectiviteit van ons functioneren en de relatie tot het bestuur 
bespreken we jaarlijks in een zelfevaluatie. Daar maken we afspraken over verbetering en 
ontwikkeling. In januari 2022 hebben we hier onder externe begeleiding weer nadrukkelijk bij 
stilgestaan. Dit heeft er onder meer in geresulteerd dat we meer tijd zijn gaan inbouwen voor de 
goede dialoog met bestuur rondom zaken die nog niet uitgekristalliseerd zijn. Dat past ook goed in 
de fase waarin Intermaris zich bevindt: de basis is op orde en daarmee zijn belangrijke 
investeringsbesluiten en andere goedkeuringsplichtige onderwerpen altijd standaard goed 
voorbereid. We besteden veel aandacht aan het breed houden van onze kijk door regelmatig 
locaties elders te bezoeken en sprekers in te vliegen voor inhoudelijk debat. 

Mutaties in samenstelling 
Afgelopen jaar is mevr. Lutchman gestart als commissaris. Zij is benoemd op voordracht van de 
HV’s. Zij volgt mevrouw Schmitz op. Mevrouw Schmitz trad af wegens het bereiken van de 
maximale zittingsduur van 8 jaar. Voorafgaand aan benoeming van mevrouw Lutchman ging een 
proces vooraf waarin goed is gekeken naar bestaande rollen en toekomstige ontwikkelingen voor 
de toezichthoudende functie. De samenstelling van de raad is verder in 2022 ongewijzigd. Een 
overzicht van de samenstelling vindt u op de website. 

Namens de Raad van Commissarissen, 

Paul Trip, voorzitter 

 

 

Op de website van Intermaris vindt u meer informatie over onze samenstelling, taakverdeling, 
(neven)functies en PE-verantwoording. Een overzicht van onze honorering – standaard volgens de 
VTW beleidsrichtlijnen – treft u aan in het jaarrekeningdeel van het jaarverslag van Intermaris. 

Heeft u vragen? Neem dan contact met ons op via ons mailadres: RvC@intermaris.nl. 
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